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Protokół Nr VII/2024 
z sesji Rady Gminy Ożarowice 

z dnia 30 października 2024 roku 
 
 

Sesja Rady Gminy Ożarowice odbyła się w sali nr 9 Urzędu Gminy w Ożarowicach w godz. 14.15 – 17.25. 
 
Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji udział wzięło 13 radnych, 2 radnych nieobecnych a lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Dawid Pytka 
2. Tomasz Wyszyński 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
1. Grzegorz Czapla   - Wójt Gminy Ożarowice, 
2. Monika Brenza   - Zastępca Wójta Gminy Ożarowice, 
3. Justyna Gubała – Skórka   - Skarbnik Gminy, 
4. Zbigniew Delijewski  - Radca Prawny, 
5. Jarosław Pustkowski  - Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
6. Danuta Ogrodnik – Czapla  - Sołtys Sołectwa Ossy, 
7 Helmut Klabis    - Dyrektor Zakładu Linii Kolejowych Częstochowa, 
8. ………………   - Mieszkaniec Gminy Ożarowice. 
 
(Lista obecności gości zaproszonych na sesję oraz gości przybyłych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu). 
 
Ad. 1. 
Otwarcia obrad VII sesji Rady Gminy Ożarowice dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna 
Drużyńska. Powitała radnych, pracowników Urzędu Gminy Ożarowice, wszystkich przybyłych gości.  
Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad – obecnych 13 radnych.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała informację dotyczącą przetwarzania danych osobowych zgodnie 
z rozporządzeniem RODO. 
 
Ad. 2. 
Przewodnicząca Rady Gminy zawnioskowała o powołanie Sekretarza obrad wg kolejności alfabetycznej – 
Panią Monikę Kubinek oraz poprosiła o przegłosowanie kandydatury. 
Sekretarzem obrad została Pani Monika Kubinek przy 13 głosach ”za” jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt porządku obrad, który radni otrzymali z materiałami 
sesyjnymi. Ponadto poinformowała , że radni otrzymali projekty uchwał, które zostały omówione na 
posiedzeniach komisji. 
Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała – Skórka zawnioskowała o poszerzenie porządku obrad o punkt 8.9 
tj. projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr VI.79.2024 z dnia 26 września 2024r. 
w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej (projekt nr 9/VII), który został wprowadzony i omówiony na 
posiedzeniu Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych w dniu 28 października br. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy wniosła o przegłosowanie wniosku o poszerzenie porządku obrad o 
pkt 8.9, za poszerzeniem porządku obrad głosowało 13 radnych. Wniosek został przyjęty 13 głosami „za” 
- „jednogłośnie”. 
 
Następnie porządek obrad ze zmianami został poddany pod głosowanie - przyjęty został 13 głosami „za”– 
jednogłośnie. 
 
Porządek obrad stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu przedstawiał się następująco: 
 

 1.  Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

 2.  Wybór Sekretarza obrad. 
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 3.  Przedstawienie porządku obrad oraz jego przyjęcie. 

 4.  Przyjęcie protokołu z sesji Nr VI/2024. 

 5.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Gminy. 

 6.  Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych  
      złożonych za 2023 rok.  

 7.  Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

  

 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

  8.1)  wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ożarowice na lata 2024-2037       

          – projekt nr 1/VII, 

  8.2)  wprowadzenia  zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2024 – projekt  nr 2/VII, 

  8.3)  wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr III.26.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 27 czerwca 2024r.    

          w sprawie poboru podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenie  

          inkasentów, ich obowiązków i wynagrodzenia za pobór podatków stanowiących dochód Gminy  

          – projekt nr 3/VII, 

  8.4)  oddania gruntu w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym- projekt nr 4/VII, 

  8.5)  oddania gruntu w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym- projekt nr 5/VII, 

  8.6)  rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ożarowicach – projekt nr 6/VII, 

  8.7)  rozpatrzenia wniosku z dnia 27 września 2024 roku – projekt nr 7/VII, 

  8.8)  rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Ożarowice – projekt nr 8/VII, 

  8.9)  wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr VI.79.2024 z dnia 26 września 2024r. w sprawie zaciągnięcia 

kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej – projekt nr 9/VII. 

 

  9.  Przedstawienie informacji przez Dyrektora PKP PLK odnośnie zasad stosowania i używania 

sygnałów dźwiękowych w ruchu kolejowym i prawidłowości ich stosowania na odcinku sieci trakcyjnej 

przebiegającej przez gminę Ożarowice. 

 10.  Przedstawienie informacji przez Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ożarowicach 

o nieprawidłowościach w działaniu systemu odczytu radiowego wodomierzy oraz informacji o aktualnej  

sytuacji finansowej i kadrowej ZGK Ożarowice. 

 11.  Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 12.  Sprawy różne. 

 13.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Drużyńska ze względu na obecność Dyrektora PKP PLK Zakładu 
Linii Kolejowych Częstochowa Pana Helmuta Klabisa i jego obowiązki jeszcze w dniu dzisiejszym, 
poprosiła o przesunięcie pkt 9 z porządku obrad na ten moment. 
 

Ad. 9. 

Pan Helmut Klabis odniósł się do kwestii podawania sygnału „Baczność - pismo skierowane do Gminy 
Ożarowice, które stanowi załącznik nr 4. 
Poinformował, że sygnalizowanie przejazdów kolejowych reguluje Rozporządzenie Ministra Infrastruktury 
i Rozwoju i przy obecnie obowiązujących przepisach nie ma możliwości zmiany sposobu oznakowania 
przejazdów, a tym samym podawania sygnałów „Baczność”. 
Dodał, że aktualnie trwają prace legislacyjne nad projektem nowelizacji tego rozporządzenia. 
Obecny na sesji mieszkaniec gminy zapytał, czy byłaby możliwość zrezygnowania z nadawania sygnału, z 
uwagi na bliską odległość budynków mieszkalnych od przejazdu, gdzie sygnał ten jest nadawany. 
Dyrektor odpowiedział, że wszystkie przepisy odnoszące się do nadawania sygnału określone są 
w instrukcji i nie ma możliwości zmiany, ze względu na kategorię przejazdów. Sygnał „Baczność” jest 
podawany w drodze hamowania w zależności od prędkości. 
Mieszkaniec zapytał, jakie można podjąć kroki, aby zbadać emisję dźwięku tego sygnału, ponieważ 
w rejonie gdzie mieszka natężenie dźwięku jest podwyższone, a każdy pociąg ma inne natężenie dźwięku. 
Dyrektor odpowiedział, że ze szczebla Zakładu Linii Kolejowych w Częstochowie zmienić tych przepisów 
nie można. W kwestii tej zwrócić się można do przewoźnika czyli Kolei Śląskich, ewentualnie do Cargo, 
ponieważ pociągi tych przewoźników jeżdżą tu regularnie. 
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Przewodnicząca obrad zapytała w imieniu mieszkańców, o sygnał na przejściu dla pieszych, gdzie jest 
rogatka i czerwone światło.  
Dyrektor wyjaśnił, że dźwięk ten można przyciszyć, po wcześniejszym sprawdzeniu ilości decybeli. Jeśli 
jest to w terenie zabudowanym i bardzo przeszkadza, to za zgodą gminy przy kategorii C można ten sygnał 
dźwiękowy wyłączyć. 
Następnie Dyrektor odniósł się do usunięcia potrąconej zwierzyny znajdującej się w okolicach torów. 
Poinformował, że jest podpisana umowa z firmą utylizującą, a takie przypadki można zgłaszać 
bezpośrednio, całodobowo do dyspozytora pod numerem: 34/370 52 54. 
Przewodnicząca obrad zapytała, co w sytuacji, gdy zwierzę przeskoczyło płot i uszkodziło stojący na 
posesji samochód. 
Dyrektor wyjaśnił, że nie jest to wina kolei, prawdopodobnie takie szkody zgłasza się do nadleśnictwa. 
Radna I. Nir zapytała jaki jest czas na usunięcie usterki sygnalizacji świetlnej. 
Dyrektor odpowiedział, że staramy się usuwać usterki natychmiastowo, ale wszystko zależy czy jest 
dostępny samochód awaryjny lub drezyna awaryjna. Czas na usunięcie usterki to 6 godzin w zależności 
od rodzaju usterki, jeśli zagraża to ruchowi to usuwamy to priorytetowo. W zakładzie są trzy pogotowia na 
każdej sekcji. 
Skarbnik Gminy zapytała, czy i kiedy planowana jest budowa parkingu, bądź miejsc postojowych przy stacji 
w Pyrzowicach. 
Dyrektor odpowiedział, że są w trakcie budowy, mamy podpisane porozumienie z gminą i wystąpiono 
z dokumentacją do Urzędu Wojewódzkiego. Na realizację tego zadania jest czas do końca marca. Dodał, 
że zbliża się odbiór linii 131 na tzw. „węglówce” od Katowic do Tarnowskich Gór. Jeśli będzie możliwe 
zostaną uruchomione dodatkowe pociągi, w tym również do Katowic. 
Wójt Gminy zapytał, odnośnie rozpoczęcia prac i czasu ich trwania na węźle do Katowic. 
Dyrektor odpowiedział, że jest to duża przebudowa i szacuje, że potrwa ona do końca 2027 roku. 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach. 
Po przerwie wznowiła obrady przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 4. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Drużyńska zwróciła się do radnych z pytaniem - czy są uwagi do 
protokołu z sesji Nr VI/2024 - wobec braku uwag zarządziła głosowanie. 
Protokół z sesji Nr VI/2024 przyjęty został 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów 
„wstrzymujących się”- jednogłośnie. 
 
Ad. 5. 
Na sesji 26 września 2024 roku Rada Gminy podjęła 23 uchwały, które zostały przesłane do organów 
nadzorczych tj. do Wojewody Śląskiego i Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 
 
Uchwały uchylone: 
- Uchwała Nr IV.61.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie wyznaczenia 
miejsca i ustalenia regulaminu dla targowiska gminnego (uchylona w części), 
- Uchwała Nr VI.94.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
petycji w sprawie przywrócenia w godzinach nocnych oświetlenia ulicznego na terenie gminy Ożarowice. 
 
Podjęte uchwały dotyczyły: 
- Uchwała Nr VI.77.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wprowadzenia 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ożarowice na lata 2024-2037, 
- Uchwała Nr VI.78.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wprowadzenia 
zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok, 
- Uchwała Nr VI.79.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej, 
- Uchwała Nr VI.80.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie nadania nazwy 
ulicy, 
- Uchwała Nr VI.81.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku zmieniająca uchwałę 
Rady Gminy Ożarowice nr XLVIII.953.2023 z 31 października 2023 r. w sprawie określenia wysokości 
stawki opłaty targowej na 2024 rok, 
- Uchwała Nr VI.82.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.83.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
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- Uchwała Nr VI.84.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.85.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.86.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.87.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.88.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.89.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.90.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości gruntowej, 
- Uchwała Nr VI.91.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie oddania gruntu 
w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym, 
- Uchwała Nr VI.92.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie oddania gruntu 
w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym, 
- Uchwała Nr VI.93.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Wójta Gminy Ożarowice, 
- Uchwała Nr VI.94.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
petycji w sprawie przywrócenia w godzinach nocnych oświetlenia ulicznego na terenie gminy Ożarowice, 
- Uchwała Nr VI.95.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Wójta Gminy Ożarowice, 
- Uchwała Nr VI.96.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Wójta Gminy Ożarowice, 
- Uchwała Nr VI.97.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Wójta Gminy Ożarowice, 
- Uchwała Nr VI.98.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
ponaglenia na przewlekłość postępowania, 
- Uchwała Nr VI.99.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 26 września 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Wójta Gminy Ożarowice. 
 
Wykaz uchwał podjętych w dniu 26 września 2024 roku stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami: 
- odnośnie finansowania samorządów podjęto decyzję, że lotniska nadal są zwolnione z podatków, czyli 
nie przywrócono stanu wcześniejszego; 
- nie będzie subwencji oświatowej, tylko określony udział w podatku dochodowym od osób fizycznych; 
- pismo Samorządu Terytorialnego „Wspólnota” opublikowało ranking wydatków inwestycyjnych 
samorządów obejmujących lata 2021 – 2023. Gmina Ożarowice jest pierwsza w województwie śląskim 
w kategorii gmin wiejskich, a w rankingu ogólnym jest na 49 miejscu na 1498 gmin wiejskich w kraju; 
- trwa remont drogi powiatowej DP 3241S w gminie Ożarowice obejmujący remont ul. Klonowej 
i ul. Szczotki; 
- na całym odcinku ul .Tarnogórskiej w Ożarowicach do Brynicy trwa łatanie dziur; 
- Lasy Państwowe poprawiają nawierzchnię drogi wewnętrznej leśnej Zendek – ul. Strąków do Cynkowa; 
- zatoka autobusowa w Pyrzowicach została odebrana, pozostało zgłoszenie i rozliczenie finansowe; 
- ul. Żubrza – Kolejowa – Wolności w Ożarowicach została odebrana od wykonawcy;  
- ul. Towarowa, Wrzosowa i Polna w Ożarowicach, czekamy na formalny odbiór przez inspektorów; 
- trwają prace odbudowy ul .Łąkowej w Ożarowicach; 
- przeciągają się prace drogowe na ul. Witomin – Kościuszki w Ożarowicach; 
- w Szkole Podstawowej w Ożarowicach udrożniono odpływy na dachach oraz odtworzono część schodów 
wejścia do szkoły, pozostałe prace w trakcie realizacji; 
- brak rozstrzygnięcia na złożony wniosek na budowę dróg lokalnych tj. ul. Jesionek i drogi dojazdowe 
w kierunku boiska; 
- z wygranych pieniędzy w wyborach parlamentarnych 500.000 zł otrzymane z MSWiA zostało przekazane 
na realizację zadań w OSP Celiny. Pozostałą część (500.000 zł) z WFOŚiGW jeszcze gmina nie otrzymała, 
środki te zostaną przeznaczone na ogrzewanie pompą ciepła w remizach OSP w Zendku, Niezdarze i 
Celinach; 
- przyznano nam grant w opiece nad seniorami na usługi opiekuńcze; 
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- Zastępca Wójta dodała, że 25 września br. odbyło się spotkanie organizacyjne z przedstawicielami 
Fundacji Libertatem, czyli naszym partnerem i obecnie trwa rekrutacja. Poprosiła o rozpropagowanie tej 
informacji.  
Dodała również, że nadal jesteśmy w okresie rozliczenia wskaźników z programu Odnawialne Źródła 
Energii Szansą na Poprawę Jakości Życia Mieszkańców Gminy Ożarowice. W instalacjach 
fotowoltaicznych jesteśmy na etapie osiągnięcia wskaźników, natomiast odnośnie energii cieplnej pojawiły 
się ostateczne wezwania do mieszkańców do podania ilości wyprodukowanej energii. Jesteśmy 
zobowiązani do podania tych wskaźników do Urzędu Marszałkowskiego; 
- radna J. Kabus zapytała za jaki okres trzeba to podać. Poinformowała, że bywają sytuacje, że tego 
odczytu nie widać nawet kilkanaście dni, a potem znowu działa. 
- Zastępca Wójta odpowiedziała, że jest to okres od 1 lipca 2023 r. do końca czerwca 2024 r. 
- Wójt Gminy dodał, że mamy takie instalacje na budynkach publicznych i też musimy podawać takie dane. 
Jeśli Urząd Marszałkowski nie otrzyma od nas danych to gmina będzie zwracać przyznane środki, a my 
będziemy je ściągać od mieszkańców. 
 
Ad.6. 
Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych złożonych za 2023 
rok. 
 
Informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy Ożarowice za 2023 
rok omówiła Przewodnicząca Rady Gminy Ożarowice. 
Wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone w ustawowym terminie tj. do dnia 30 kwietnia 2024 
roku. W dniu 13 maja 2024 roku dokonano wstępnej analizy danych zawartych w oświadczeniach  
majątkowych i nie stwierdzono w nich nieprawidłowości. 
W dniu 20 maja 2024 roku oświadczenia z załącznikami zostały przekazane Urzędowi Skarbowemu w Tar-
nowskich Górach.  
Do dnia 28 października 2024 roku nie stwierdzono nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach  
majątkowych za 2023 rok – załącznik nr 6. 
 
Informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych Wójtowi Gminy Ożarowice za 2023 rok  
przedstawił Wójt Gminy.  
Do złożenia oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku zobowiązani byli  
pracownicy Urzędu Gminy –Zastępca Wójta Gminy, Skarbnik Gminy oraz pracownicy jednostek  
organizacyjnych gminy tj. Dyrektor Centrum Usług Wspólnych, Dyrektorzy Szkół Podstawowych,  
Dyrektorzy Przedszkoli, Dyrektor Żłobka w Tąpkowicach, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej,  
Dyrektor Biblioteki i Ośrodka Kultury, Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
Wszystkie ww. osoby złożyły swoje oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie tj. do 30 kwietnia 2024 
roku.  
Oświadczenia w dniu 24 maja 2024 roku zostały przekazane Urzędowi Skarbowemu w Będzinie,  
Urzędowi Skarbowemu w Tarnowskich Górach oraz Urzędowi Skarbowemu w Piekarach Śląskich. 
Do dnia 28 października 2024 roku nie stwierdzono nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach  
majątkowych za 2023 rok – załącznik nr 7. 
 
Ad.7. 
Sprawozdanie z bieżącej działalności Rady Gminy przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna 
Drużyńska.  
Pomiędzy sesjami swoje posiedzenia odbyły komisje: 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – 1 posiedzenie, Komisja Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych – 
1  posiedzenie, Komisja Rewizyjna – 1 posiedzenie. 
W okresie pomiędzy sesjami wpłynęła następująca korespondencja, którą odczytała Pani Przewodnicząca 
obrad:  

• Wniosek …………………… z dnia 27.09.2024 roku – załącznik nr 8, 
-  wniosek rozpatrywany na dzisiejszej sesji. 

• Wniosek …………………………. z dnia 28.10.2024 roku – załącznik nr 9, 
-  wniosek przekazany do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

• Ponaglenie ………………………….. z dnia 27.09.2024 roku – załącznik nr 10, 
-  ponaglenie przekazane do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Katowicach. 

• Pisma ………………………….. z dnia 15.10.2024 roku – załącznik nr 11, 

• Postanowienie Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Katowicach z dnia 16.10.2024 roku – 
załącznik nr 12, 

• Skarga ……………………... z dnia 30.09.2024 roku – załącznik nr 13, 
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-  skarga rozpatrywana na dzisiejszej sesji. 

• Skarga ……………………….. z dnia 13.10.2024 roku – załącznik nr 14, 
-  skarga przekazana do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

• Skarga …………………………… z dnia 15.10.2024 roku – załącznik nr 15, 
-  skarga przekazana do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

• Skarga …………………………. z dnia 18.10.2024 roku – załącznik nr 16, 
-  skarga przekazana do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

• Pismo Kancelarii Premiera Rady Ministrów z dnia 18.10.2024 roku – załącznik nr 17, 

• Pisma Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 01.10.2024 roku oraz z dnia 04.10.2024 
roku – załącznik nr 18, 

• Pismo Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 02.10.2024 roku  – załącznik nr 19, 

• Pisma …………………………... z dnia 03.10.2024 roku oraz 14.10.2024 roku – załącznik nr 20, 

• Wniosek Radnego Pana Arkadiusza Wyszyńskiego z dnia 04.10.2024 roku – załącznik nr 21, 

• Pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 04.10.2024 roku – załącznik nr 22. 

• Pisma ……………………… z dnia 06.10.2024 roku – załącznik nr 23, 
-  pisma przekazane do Wójta Gminy. 

• Pismo ……………………… z dnia 09.10.2024 roku – załącznik nr 24, 
-  pismo przekazane do Wójta Gminy. 

• Pismo ……………………… z dnia 15.10.2024 roku – załącznik nr 25, 
-  pismo przekazane do Wójta Gminy. 

• Pismo ………………………. z dnia 28.10.2024 roku – załącznik nr 26, 
-  pismo przekazane do Wójta Gminy. 

• Pismo ………………………. z dnia 09.10.2024 roku – załącznik nr 27. 

• Pismo Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ożarowicach z dnia 17.10.2024 roku – załącznik 
nr 28. 

• Pismo Klubu Sportowego „LOB” Ożarowice z dnia 10.10.2024 roku – załącznik nr 29, 
-  pismo przekazane do Wójta Gminy. 

• Pismo Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Ożarowice z dnia 17.10.2024 roku – załącznik nr 30, 

• Petycja Mieszkańców Sołectwa Tąpkowice z dnia 11.10.2024 roku – załącznik nr 31, 
-  petycja przekazana do Wójta Gminy. 

• Petycja Grupy Radnych Gminy Ożarowice z dnia 11.10.2024 roku– załącznik nr 32, 
-  do wiadomości Rady Gminy. 

• Pismo Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska z dnia 14.10.2024 roku – załącznik nr 33, 
-  pismo przekazane do Wójta Gminy. 

• Pismo Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach z dnia 15.10.2024 roku – 
załącznik nr 34, 

• Pisma Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 15.10.2024 roku oraz z dnia 28.10.2024 
roku – załącznik nr 35, 

• Pismo Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 18.10.2024 roku – załącznik nr 36, 

• Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Ożarowice za rok szkolny 2023/2024 z dnia 
28.10.2024 roku – załącznik nr 37. 

 
Ad. 8. 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał: 
 
8.1) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Ożarowice na lata 2024-2037 – (projekt nr 1/VII) omówiła w dniu 28 października br. na posiedzeniu Komisji 

Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała - Skórka. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Pani Jadwiga Kabus przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do projektu uchwały.  
 
Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała – Skórka poinformowała o wprowadzeniu autopoprawki do projektu 
nr 1/VII w związku z wpłynięciem darowizny na wykonanie klimatyzacji w Szkole Podstawowej w Zendku. 
Z tego powodu zwiększone zostały dochody i wydatki bieżącego roku o 20 000 złotych. 
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie. 
 
- Uchwałę Nr VII.100.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie 
wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ożarowice na lata 2024-2037 przyjęto 
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13  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” – „jednogłośnie” 
– załącznik nr 38. 
 
8.2) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2024 – (projekt 

nr 2/VII) omówiła w dniu 28 października br. na posiedzeniu Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw 

Komunalnych Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała - Skórka. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Pani Jadwiga Kabus przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do projektu uchwały.  
 
Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała – Skórka poinformowała, że w projekcie nr 2/VII również 
wprowadzono autopoprawkę w związku z wpłynięciem darowizny na wykonanie klimatyzacji w Szkole 
Podstawowej w Zendku. Z tego powodu tutaj również zostały zwiększone dochody i wydatki bieżącego 
roku o 20 000 złotych. 
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie. 
 
- Uchwałę Nr VII.101.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej gminy na 2024 rok przyjęto 13  głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” – „jednogłośnie” – załącznik nr 39. 
 
8.3) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr III.26.2024 Rady Gminy Ożarowice 

z dnia 27 czerwca 2024r. w sprawie poboru podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, 

określenie inkasentów, ich obowiązków i wynagrodzenia za pobór podatków stanowiących dochód Gminy 

– (projekt nr 3/VII) omówiła w dniu 28 października br. na posiedzeniu Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw 

Komunalnych Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała - Skórka. 

Projekt uchwały podlegał konsultacjom społecznym. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Pani Jadwiga Kabus przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do projektu uchwały. 
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie. 
 
- Uchwała Nr VII.102.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie 
wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr III.26.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 27 czerwca 2024 r. 
w sprawie poboru podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa, określenie inkasentów, 
ich obowiązków i wynagrodzenia za pobór podatków stanowiących dochód Gminy przyjęto 13  głosami „za”, 
przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” – „jednogłośnie” – załącznik nr 40. 
 
8.4) projekt uchwały w sprawie oddania gruntu w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym – (projekt nr 4/VII) omówił w dniu 28 października br. na posiedzeniu Komisji Budżetu, 

Rolnictwa i Spraw Komunalnych Wójt Gminy Ożarowice Pan Grzegorz Czapla. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Pani Jadwiga Kabus przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do projektu uchwały.  
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie. 
 
- Uchwałę Nr VII.103.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie oddania 
gruntu w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym przyjęto 13  głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” – „jednogłośnie” – załącznik nr 41. 
 

8.5) projekt uchwały w sprawie oddania gruntu w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie  

bezprzetargowym – (projekt nr 5/VII) omówił w dniu 28 października br. na posiedzeniu Komisji Budżetu, 

Rolnictwa i Spraw Komunalnych Wójt Gminy Ożarowice Pan Grzegorz Czapla. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Pani Jadwiga Kabus przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do projektu uchwały.  
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Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie. 
 
- Uchwałę Nr VII.104.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie oddania 
gruntu w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym przyjęto 13  głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” – „jednogłośnie” – załącznik nr 42. 
 

8.6) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ożarowicach – 

(projekt nr 6/VII). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 17 października br. rozpatrywała skargę „matki ucznia ………” 
z dnia 19 września 2024 roku. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Tomasz Harkawy przedstawił stanowisko komisji, 
która uznała skargę za bezzasadną. 
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie.  
 
- Uchwałę Nr VII.105.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ożarowicach przyjęto 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” - „jednogłośnie”- załącznik nr 43. 
 
8.7) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 27 września 2024 roku – (projekt nr 7/VII). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 17 października br. rozpatrywała wniosek ……………….…. 
z dnia 27 września 2024 roku. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Tomasz Harkawy przedstawił stanowisko komisji, 
która uznała wniosek za bezzasadny. 
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie.  
 
- Uchwałę Nr VII.106.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie 
rozpatrzenia wniosku z dnia 27 września 2024 roku przyjęto 13 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” - „jednogłośnie”- załącznik nr 44. 
 

8.8) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Ożarowice – (projekt nr 8/VII). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 17 października br. rozpatrywała skargę ………………..….. 
z dnia 30 września 2024 roku. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Tomasz Harkawy przedstawił stanowisko komisji, 
która uznała skargę za bezzasadną. 
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie.  
 
- Uchwałę Nr VII.107.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Ożarowice przyjęto 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” 
i braku głosów „wstrzymujących się” - „jednogłośnie”- załącznik nr 45. 
 
8.9) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany w Uchwale Nr VI.79.2024 z dnia 26 września 2024r. 

w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej – (projekt nr 9/VII) omówiła w dniu 28 października br. na 

posiedzeniu Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała - 

Skórka. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rolnictwa i Spraw Komunalnych Pani Jadwiga Kabus przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do projektu uchwały.  
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Skarbnik Gminy Pani Justyna Gubała – Skórka poinformowała, że w stosunku do uchwały podjętej na 
wrześniowej sesji, zmniejszyła się kwota do planowanego zaciągnięcia kredytu z 5 000 000 zł na 4 569 500 
zł. 
 
Następnie Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie. 
 
- Uchwałę Nr VII.108.2024 Rady Gminy Ożarowice z dnia 30 października 2024 roku w sprawie 
wprowadzania zmiany w Uchwale Nr VI.79.2024 z dnia 26 września 2024 roku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej przyjęto 13  głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących 
się” – „jednogłośnie” – załącznik nr 46. 
 
Ad. 10. 
Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ożarowicach przedstawił informację na temat działalności 
zakładu za okres od stycznia do września br. oraz kwestię wodomierzy (załącznik nr 47 do protokołu). 
W ramach inwestycji polegającej na wdrożeniu systemu zdalnego odczytu wodomierzy na terenie gminy 
Ożarowice dokonano wymiany 2680 wodomierzy głównych i podliczników. System obsługuje 18 bramek 
zabudowanych na obszarze gminy (głównie budynkach użyteczności publicznej, a jeden na budynku 
prywatnym w przysiółku Strąków). 
Problemy z odczytem występują u ok. 140 odbiorców. Lokalizacje nieodczytanych wodomierzy ciągle się 
zmieniają. Wykonawca zobowiązał się do wymiany nakładek. Proces ten nie został jeszcze zakończony. 
Problem ten wynika z tego, że nakładki prawdopodobnie nie mają takiej czułości i takiego zasięgu, że mogły 
komunikować się z istniejącymi bramkami. Mieszkańcy od momentu wymiany wodomierza zgłaszają 
problemy związane z zawyżaniem odczytów wodomierzy. Do dnia dzisiejszego odnotowano 32 takie 
przypadki. Zastrzeżenia związane są z zawyżonym lub zaniżonym odczytem oraz nieprawidłowościami 
związanymi z rozbieżnościami rzeczywistego zużycia na wodomierzu, a zdalnym przekazywaniem 
informacji do fakturowania. Zakład wystawiał fakturę zgodnie z informacją, która dotarła do systemu, 
natomiast na wodomierzu były inne odczyty. Zgodnie z umową reklamacja na wodomierz może zostać 
uznana w przypadku przekazania wodomierza do ekspertyzy. W trzech przypadkach wodomierze oddano 
do ekspertyzy do Katowickich Wodociągów. Ekspertyza wykazała, że wodomierze nie nadają się do 
eksploatacji. Dwa z tych wodomierzy dla potwierdzenia tego zostały wysłane do Okręgowego Urzędu Miar 
w Łodzi i ekspertyza wykazała, że wodomierze nadają się do eksploatacji. Czyli są różne ekspertyzy tych 
samych wodomierzy. 
Na terenie zakładu został wykonany stół pomiarowy, gdzie zbudowano wodomierz elektroniczny tzw. 
przepływomierz i dokonano porównania. Wodomierze, które mieszkańcy zgłaszają problem nie odbiegają 
od zużycia przepływu wody. 
W październiku br. wysłano do ekspertyzy kolejne dwa wodomierze, ale jeszcze nie ma odpowiedzi. 
Natomiast wszystkie reklamacje składane do wykonawcy uznano za bezzasadne. 
Odnośnie zatrudnienia Dyrektor zakładu poinformował, że zakład istnieje od 2004 roku, obecnie zatrudnia 
28 osób, w tym 25 zatrudnionych jest na umowę o pracę a 3 osoby na umowę zlecenie. Na stanowiskach 
urzędniczych zatrudnionych jest 10 osób a 15 na stanowiskach robotniczych. Zakres działalności zakładu 
obejmuje zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowy odbiór ścieków, odbiór ścieków samochodem 
asenizacyjny, zarządzanie biurowcem MŚP w Pyrzowicach, prowadzenie Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych oraz wykonywanie zadań zleconych przez Urząd Gminy tzn. sprzątanie 
przystanków, usuwanie dzikich wysypisk śmieci, drobne prace naprawcze. 
Zakład zarządza siecią wodociągową o długości 97 km, do sieci przyłączonych jest 2219 odbiorców. 
Ogólna długość przyłączy wodociągowych wynosi 41 km. Na sieci wodociągowej zbudowane są 462 
hydranty przeciwpożarowe. 
W bieżącym roku do 30.09 wydobyto z własnych źródeł wody w Pyrzowicach i Tąpkowicach oraz zakupiono 
z GPW Katowice i GZWiK Mierzęcice 282 878 m3 wody. W tym okresie sprzedaż wody wynosiła 248 632 
m3. Straty wody kształtowały się na poziomie 12%. 
Zakład administruje 88 km sieci kanalizacji grawitacyjnej i tłoczonej z 32 przepompowniami ścieków, do 
której przyłączonych jest 1434 nieruchomości. 
Na obszarze gminy 217 nieruchomości nie jest podłączonych do sieci kanalizacyjnej (najwięcej w 
Ożarowicach i Tąpkowicach). 
Z obszaru gminy Ożarowice do oczyszczalni ścieków do końca września br. dopłynęło 254 923 m3 ścieków, 
z gminy Mierzęcice przypłynęło do oczyszczalni 178 052 m3 ścieków, a z miejscowości Brynica i Bibiela 
odebrano 14 772 m3 ścieków. 
Pracownicy wykonują zadania związane z wydawaniem warunków technicznych na przyłączenie do sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej, wydawanie warunków na montaż wodomierzy na wodę bezpowrotnie 
zużytą, uzgodnienie przebiegu sieci wodno-kanalizacyjnych, uzgodnienie przyłączy, projektów przyłączy 
wodociągowych i kanalizacyjnych oraz nadzorowanie procedury wykonania przyłączy  
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wodno - kanalizacyjnych. Głównym zadaniem jest kontrola jakości wody podawanej do sieci wodociągowej, 
systematyczne pobieranie próbek wody do badań laboratoryjnych. Odkąd funkcjonuje zakład nie było 
problemu z jakością wody do spożycia, oprócz sytuacji, która miała miejsce w tym roku w przysiółku 
Siedliska w Pyrzowicach. 
W okresie ostatnich 4 lat zakład wielokrotnie składał wnioski taryfowe na zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
i zbiorowy odbiór ścieków. Zarząd Gospodarki Wodnej Wody Polskie w Gliwicach notorycznie odmawiał 
zatwierdzenia taryf na wodę i ścieki, argumentując swoje decyzje brakiem podstaw ekonomicznych do 
zmian stawek i ceny taryfowych. W marcu br. zatwierdzono wniosek o zmianę cen stawek opłat taryfowych 
za wodę, a w sierpniu br. weszła w życie taryfa na ścieki. Do czasu zatwierdzenia taryf zakład nie posiadał 
płynności finansowej. Z tego powodu ograniczono zatrudnienie. 
W zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę odnotowano stratę w wysokości 78 872,87 zł, w zakresie 
odbioru ścieków strata wyniosła 407 852,77 zł, na działalności samochodu asenizacyjnego odnotowano 
stratę 5 532,26 zł. Ogółem strata finansowa zakładu na koniec września wyniosła 220 230,01 zł. netto. 
Wzrost ceny wody i ścieków wpływa systematycznie na poprawę kondycji finansowej zakładu. Środki 
finansowe muszą zabezpieczyć potrzeby związane z wynagrodzeniem, zakupem energii elektrycznej 
i gazu oraz wykonywaniem przeglądów 45 pomp w przepompowniach ścieków i przeglądem hydrantów 
przeciwpożarowych. Do końca roku niezbędne są środki do zakończenia inwestycji polegających na 
wymianie jeszcze 25 przyłączy wodociągowych na ul. Zubrza i Kolejowej. W tym roku do wykonania jest 
jeszcze wymiana 80 km sieci wodociągowej w Zendku przy ul. Głównej. 
Na ten rok nie dokonano podwyżek wynagrodzeń pracowników. 
W tym miejscu dyrektor zakładu podziękował wszystkim pracownikom zakładu za 20 lat wydajnej pracy. 
- radny T. Harkawy zapytał czy zakład mógłby pozyskać jakieś środki poprzez roboty zlecone na zewnątrz, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że na takie zadania nie ma możliwości przy tak małej ilości pracowników, 
którzy są zaangażowani w przyłącza czy w awarie, 
- radna I. Nir zapytała ilu pracowników zaangażowanych jest do awarii, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że co najmniej 3 pracowników, 
- radna S. Cmiel-Drożyńska zapytała czy awarie usuwane są przy swoim sprzęcie, 
- dyrektor odpowiedział, że mamy własny sprzęt i jednego operatora koparki. Jeśli operator jest niedostępny 
wtedy musimy wynająć koparkę z zewnątrz, 
- radna I. Nir zapytała, czy nie można byłoby jeszcze jednego operatora np. przeszkolić, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że nie każdy na szkolenie się nadaje, a pozyskanie nowego operatora jest 
raczej niemożliwe przy takich zarobkach w zakładzie, 
- radny M. Gnacik zapytał odnośnie stanu i kosztów szambiarki oraz poprosił o zapewnienie czy mieszkańcy 
nie zostaną bez wywozu szamba, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że nowy samochód asenizacyjny to kwota ok. 1 000 000 zł, można kupić 
samochód, który jest zabudowany na podwoziu samochodu używanego, natomiast elementy samej beczki 
i wyposażenia będą nowe, jest to koszt ok. 200 000 zł. Poinformował, że raczej taki samochód zostanie 
zakupiony, 
- radny A. Wyszyński zapytał ile płacimy za kupioną wodę, czy można byłoby wykopać studnię oraz czy 
gmina Mierzęcice płaci za ścieki, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że jeśli chodzi o wodę, którą kupujemy z GPW to jest ona w granicach 
3 zł, natomiast gmina Mierzęcice nie płaci za odbiór ścieków. Dodał, że jest to sprawa historyczna, taka 
sytuacja weszła w momencie kiedy powstała kanalizacja. Na terenie gminy Mierzęcice nie było żadnych 
przyłączy tylko położona rura kanalizacyjna. 
- Skarbnik Gminy dodała, że projekt ten był realizowany przez trzy gminy: Mierzęcice, Ożarowice 
i Miasteczko Śląskie. W momencie realizacji tego projektu powstała kwestia kto będzie tym zarządzał. 
Mierzęcice były głównym udziałowcem i rozmowy trwały ok. 2 lat. Zaangażowany w to był również 
Wojewoda Śląski i RIO, mediacje trwały długo. Po długich rozmowach, debatach i mediacjach podpisano 
porozumienie i zobowiązaliśmy się nie pobierać od gminy Mierzęcice opłaty. Trwałość projektu już minęła 
a sytuacja taka trwa nadal. Pozostała tylko droga sądowa. 
- radna I. Nir dodała, że my za wodę musimy płacić, a oni za ścieki nie płacą, 
- Skarbnik Gminy dodała, że pompy, które cisną te 7 km ścieków z gminy Mierzęcice mają swoją trwałość 
i używalność, i za chwilę się zepsują. Może dojść do tego, że ich ścieki ich utopią, 
- dyrektor zakładu dodał, że gmina Miasteczko Śląskie płaci za odbiór ścieków, 
- radny A. Wyszyński poprosił, aby podjąć działania, aby gmina Mierzęcice płaciła za ścieki i wejść na drogę 
sądową z nimi by wyegzekwować jakieś środki. Zapytał ponownie o budowę studni, abyśmy nie byli 
uzależnieni od Mierzęcic czy Katowic, 
- dyrektor zakładu poinformował, że kupujemy wodę z Mierzęcic dla Siedliska Pyrzowice, ale projektujemy 
nowy wodociąg, który będzie zasilał Siedliska oraz nasze obszary inwestycyjne. Mamy studnie w Zendku 
na Strąkowie bardzo głęboką i wydajną ale ma bardzo dużo żelaza. GPW jest na tyle dobre, że nie jesteśmy 
uzależnieni od energii elektrycznej i wszystko mamy tak spięte, że nie stanowi to problemu gdy w naszym 
ujęciu braknie prądu. 
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- radny T. Harkawy zapytał jaki jest stosunek tej wody i wyliczenia straty, 
- radna J. Kabus również wróciła do wyliczenia straty, 
- dyrektor zakładu wyjaśnił skąd jest ta strata oraz poinformował, że 70 % to nasza woda a 30% kupujemy, 
- radny T. Harkawy zapytał na jaką kwotę opiekał cały kontrakt wodomierzy, 
- Wójt Gminy odpowiedział, że pieniądze na jedna część zadania pozyskane były z zewnątrz, ale było to 
zadanie połączone, 
- Skarbnik Gminy dodała, że cały projekt to budowa i modernizacja sieci wodociągowej oraz budowa 
kanalizacji sanitarnej wraz z wdrożeniem zdalnego odczytu wodomierzy. Całość była na kwotę 
6 351 955,61 zł, 
- radny T. Harkawy zapytał jaka była faktura dla wykonawcy wodomierzy, 
- Skarbik Gminy zobligowała się, że zaraz sprawdzi i udzieli odpowiedzi, 
- radna J. Kabus zapytała według czego płacą użytkownicy skoro bramka i wodomierz pokazują inne 
wartości, 
- dyrektor zakładu wyjaśnił, że jeśli na fakturze wykazane jest zużycie błędne, niemożliwe w wartościach 
to mieszkaniec zgłasza to i podaje swój stan wodomierza, a zakład wystawia korektę faktury, 
- radna A. Druzyńska zapytała, jaki procent wszystkich odbiorców stanowi ten problem, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że  jest to mniej niż 10%, 
- radny T. Harkawy zapytał, jakie jest zużycie wody na 1 gospodarstwo domowe, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że takiej analizy nie robiono, 
- Wójt Gminy poinformował, że przyjmuje się 10 m3 miesięcznie na budynek. Dodał, że mamy 2800 
wodomierzy i uwagi ma 140 odbiorców, ale to są uwagi też do tego, że nie poszedł sygnał. Więc jest to 5%, 
czyli mamy 95% sprawności systemu. Poinformował, że oferta na wymianę wodomierzy była tylko jedna. 
- Skarbnik Gminy po sprawdzeniu kwoty dla wykonawcy poinformowała, że koszt tej części wdrożenia 
programu na wodomierze to 1 538 325 zł, 
- radny T. Harkawy dodał, że w takim razie 1 wodomierz to koszt 574 zł 
- zastępca Wójta dodała, że nie można tego tak łatwo policzyć. Koszty wodomierza są różne np. taki „20” 
to koszt 382 zł a są też wodomierze za 5000 zł czy 6000 zł. 
- radny T. Harkwy zapytał odnośnie legalizacji tych wodomierzy, 
- Wójt Gminy odpowiedział, że legalizacja polega na tym, że montowany jest nowy na 5 lat a ten zabrany 
jest legalizowany i zakładany w innym miejscu, 
- dyrektor zakładu dodał, że są propozycje ustawodawcy aby legalizacja wodomierzy polegała na tym, aby 
nie zabierać wszystkich wodomierzy tylko ma zostać zabranych kilka wodomierzy i będą legalizowane na 
podstawie tego procenta, jeśli one przejdą tą legalizacje to pozostała grupa będzie przyjęta jako 
zalegalizowana. 
- radny A. Wyszyński zapytał, czy skoro 217 domostw nie zostało podłączonych do kanalizacji to czy nie 
można ich do tego podłączenia przymusić, oraz zapytał czy sprawdzane jest kto ile wody pobiera, a ile 
oddaje ścieków, 
- dyrektor zakładu odpowiedział, że w zakresie obowiązków zakładu nie ma możliwości wyegzekwowania 
podłączenia do kanalizacji, a ten obowiązek spoczywa na gminie. 
- Wójt Gminy dodał, że obowiązek przyłączenia się do sieci kanalizacji jeśli ta sieć istnieje ma ten kto buduje 
nowy budynek. Jeśli istnieje sieć a ma zbiornik bezodpływowy to powinien się przyłączyć. Taka sama 
sytuacja jest ze śmieciami. Każdy potrafi dzwonić z pretensjami. Bywa, że w domu są 2 osoby a wystawiają 
4 czarne kubły. Nie mamy spełnionego wskaźnika recyklingu i Remondis już sprawdza co jest w kubłach i 
nie odbiera gdy coś się nie zgadza. Sprawdzamy ile osób jest w deklaracjach i ile mają pojemników oraz 
czy są to kubły firmy Remondis, ponieważ ludzie zakupili sobie swoje pojemniki. Zgodnie z regulaminem 
na 3 osoby przypada 1 kubeł 120 litrów. Jeśli ktoś wystawi więcej to Remondis tego nie odbierze. Śmieci 
również są ważone, rozliczamy się z Remondisem według własnej wagi, która jest na terenie ZGK. 
Rozpoczął się również sezon grzewczy i w tym zakresie również są kontrole palenisk. Ustawodawca 
wymaga tego od nas, więc my też musimy sprawdzać mieszkańców albo płacić kary. 
Ponadto dodał, że każda wieś jest olicznikowana i na przykładzie Zendka i Celin przedstawiono zużycie 
wody w 2023 roku. 
Przed wsią Zendek wodomierz główny zmierzył 51 110 m3 a zakład wystawił faktury według wodomierzy 
na 38 152 m3, czyli po drodze zgubiło się 13 000 m3. W Celinach wodomierz zmierzył 8 840 m3 a faktury 
wystawiono na 8 576 m3. 
Po zamontowaniu nowych wodomierzy za 9 miesięcy zużycie wody w Zendku wynosi 25 032 m3 a faktury 
są na kwotę 25 459 m3 czyli strata tylko 400 m3. 
W Celinach zużycie wody wynosi 4 070 m3 a sprzedaż jest na 4 319 m3 czyli strata 300 m3. 
W przypadku Celin strata jest prawie taka sama, ale tam nie było wymiany wodomierzy. 
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Ad. 11. 
Wójt Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły 2 interpelacje na piśmie. Od radnego 
E. Wacławczyka interpelacja wpłynęła kilka dni temu i nie została jeszcze rozpatrzona, natomiast 
interpelacja radnej M. Kubinek dotyczyła oznakowania przy Szkole Podstawowej w Ożarowicach, a także 
wprowadzania psów na obiekt sportowy w Ożarowicach. Odpowiedź została udzielona i zamieszczona na 
BIP. Rozważone zostanie postawienie znaków przy szkole, natomiast w regulaminie korzystania z obiektu 
sportowego jest zapis o zakazie wprowadzania zwierząt. 
 
Ad. 12. 
Sprawy różne: 
- radny A. Pawełczyk zapytał o zarządcę wiaduktu nad S1 z uwagi na zarośnięty chodnik. Jest to droga 
krajowa, ale czy gmina mogłaby interweniować o uporządkowanie tego chodnika. 
 
Ad. 13. 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za udział w sesji i zamknęła 
obrady VII sesji Rady Gminy Ożarowice. 
 
 
 
 
Protokołowała:                                         Sekretarz obrad:                                     Przewodnicząca obrad:  
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